
Kadernota 2018 Weten is nog geen Doen 

Weten is nog geen Doen. Dat is de titel van een zeer interessante publicatie van de 

Wetenschappelijke Raad voor het Regeringsbeleid, met name het volgende citaat: 

“…. De redzame patiënt is geïnformeerd, volgt een gezonde leefstijl, kiest zelf voor een behandelaar 

en beslist actief mee over de behandeling. Lang niet alle burgers zijn onder alle omstandigheden 

hiertoe in staat. Er bestaat een behoorlijk verschil tussen wat van burgers wordt verwacht en wat zij 

daadwerkelijk aankunnen. …. Ook mensen met een goede opleiding en een goede maatschappelijke 

positie kunnen in situaties verzeild raken waarin hun redzaamheid ontoereikend is, zeker op 

momenten dat het leven tegenzit. Dat is niet omdat hun intelligentie of kennis tekortschiet, maar 

omdat er een beroep wordt gedaan op allerlei andere mentale vermogens, zoals het vermogen om in 

actie te komen, om het hoofd voldoende koel te houden, en om vast te houden aan goede 

voornemens…. 

Toevallig of niet, kent Sliedrecht het werkwoord 'doen' enorm goed: SLDRCHT GROOT IN DOEN - 

Gewoon Doen. En deze kadernota is betiteld als 'gewoon blijven doen'. Daar hebben wij natuurlijk 

goed naar gekeken. Want er is ongelofelijk veel gedaan, daar komen we aan het eind op.  

De kadernota meldt dat het “huidige college belangrijke eerste stappen wil zetten in de trends van 

de sociale samenhang”, onder meer door het opstellen van een lokaal armoedebeleid. 

Vorig jaar, bij de kadernota 2017, is een motie aangenomen om bij de begroting 2017 met een 

voorstel te komen voor een Sliedrechtpas als een eerste aanzet om bestrijding van (stille) armoede 

lokaal op de kaart te zetten. Vorige week zijn we als raad geïnformeerd dat deze motie niet 

uitvoerbaar is en dat het college van mening is dat de strekking van de motie: het ondersteunen van 

de financieel zwakkere ook op andere manieren te bereiken is. Wij vragen dringend om 

voortvarendheid op dit thema en horen graag van de portefeuillehouder welke andere manieren zij 

ziet. We zien ook uit naar het reeds toegezegde lokale armoedebeleid. 

Minimabeleid is een beleid dat in samenhang met Drechtsteden wordt uitgevoerd. Maar de ervaring 

leert dat hulp zo dichtbij mogelijk het meest effectief is. Daarom een oproep om een loket voor 

zoveel mogelijk diensten van de SDD in Sliedrecht te stationeren. Uiteraard gekoppeld aan ons eigen 

Wmo-loket en in de toekomst één loket. 

We zijn erg benieuwd naar het lokale armoedeplatform. Al eerder heeft onze fractie opgeroepen om 

een regierol te pakken bij de samenwerking tussen de vele particuliere initiatieven in Sliedrecht. 

Samenwerking en doorverwijzing, gekoppeld aan de formele hulp van de overheid vinden wij 

belangrijke items. En als er geld voor nodig is om een dergelijke structuur in Sliedrecht op te zetten, 

als aanvulling op de formele hulp vanuit de SDD, dan willen wij daar geld voor beschikbaar stellen. 

In Sliedrecht verlenen ca. 1.600 inwoners mantelzorg. Slecht 299 zijn er geregistreerd. Ca. 176 

ervaren een vorm van overbelasting. Het beleid dat hierop gemaakt zou worden zien we niet terug 

en duurt te lang. Er zijn wel allerlei activiteiten maar niet samenhangend, daarnaast lijkt het bereik 

klein. Daarom dienen wij een motie in voor een concreet plan eind september. 

Daarnaast zien we ook uit naar de uitvoering van de motie Sliedrecht dementie-vriendelijk die vorig 

jaar bij de begroting is aangenomen. 

Inmiddels hebben we het CIB ontvangen omtrent het financieren van het diploma zwemmen. Een 

uitvoering van de motie van vorig jaar. Slechts weinig kinderen halen geen diploma. Maar het is voor 

ouders een zware financiële last. Lopen de Bronbad prijzen onnodig op? En ondanks die hogere 

prijzen en onze subsidies gaat het bad eerder dicht en is er zichtbaar achterstallig onderhoud. 
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Verpaupering en teruglopend bezoek dreigt. Dat kan niet waar zijn! Wordt dit meegenomen bij de 

nieuwe contractbesprekingen? 

Ten aanzien van de woningmarkt dringt onze fractie aan op duidelijkheid. Was minder sociale 

woningbouw de trendbreuk of is de nieuwe constatering dat er meer sociale woningbouw 

noodzakelijk is dat? De essentiële en principiële keuze willen wij graag dit najaar maken. De 

ontwikkeling van de woonvisie loopt nog in de regio. We willen alvast voorsorteren in de visie 

ontwikkeling voor Sliedrecht. Kunnen we in dit kader alvast bureau Rigo uitnodigen om ons mee te 

nemen in de ontwikkelingen na de zomer? Belangrijke punten voor ons zijn voldoende tot liefst meer 

groen en behoud van onbebouwde delen in Sliedrecht. Niet elke vierkante meter betegelen en 

bebouwen. De Groen van Prinsterer locatie mag bijvoorbeeld wat ons betreft een groene oase 

worden. Wanneer is dat mooie dorpspark gerealiseerd? We zien graag een voorstel hiervoor 

verschijnen, vast of los aan het Integraal Accommodatie Plan. 

Overigens, m.b.t. dat Integraal Accommodatie Plan: Wij dienen een motie voor een goede raadzaal 

in. 

Er wordt nu weinig over wijk- en buurtbeheer in de kadernota geschreven. Er zijn ook geen hoge 

kosten mee gemoeid. Het belang ervan is echter erg groot. Soms kan met relatief weinig kosten het 

vertrouwen in de overheid vergroot worden.  Hoe zit het met het buurthuis in de Vogelenbuurt en 

waarom is daar op dit moment nog geen concreet geld voor opgenomen in de kadernota? 

Het idee van een duurzaamheidsplatform ondersteund onze fractie. Wanneer denken wij in deze 

raad daar over na? Suggesties: Verwarming nieuw te bouwen woningen. Korting op de leges bij 

duurzaam en energiezuinig bouwen uitwerken. Bedrijven stimuleren om zonnepanelen aan te 

schaffen (hoe staat het met de zonnepanelen op gemeentedaken?). Om een impuls te geven aan de 

opwekking van schone energie stellen we concreet voor om in 2018 dit goed aan te pakken door een 

project te starten om dit mogelijk te maken. Hiervoor hoeft het wiel niet uitgevonden te worden, 

verschillende gemeentes gingen ons al voor. Graag stellen wij budget beschikbaar om het project van 

de grond te trekken. Met de inzet van een projectmedewerker, in samenwerking met een 

professionele organisatie en enthousiasmering van lokale ondernemers en inwoners moeten we dit 

tot een succes kunnen maken. We draven nog even door: een energieneutraal recreatief knooppunt 

door de aanleg van een zonnepaneelweide en kleinschalige windenergie. 

Onze fractie wil verder in gaan zetten op het gevoel van veiligheid. Naast de cijfers over veiligheid die 

gehaald worden uit gegevens van de politie willen wij te weten komen wat de politie niet weet. Kan 

de portefeuillehouder vertellen hoe vaak inwoners geen aangifte doen van overlast, vernieling, 

bedreiging en onveiligheid? En zo niet, kan hij de komende maanden daar eens induiken en ons met 

concrete gegevens rapporteren?  

Zuur dat Sliedrecht door de wijziging bij de Gemeenschappelijke regeling Veiligheidsregio Zuid-

Holland-Zuid een nadeel gemeente is. Klopt het dat de efficiënte brandweer van Sliedrecht door o.m. 

veel vrijwilligers dit nadeel versterkt? Welke invloed kunnen wij als raad aanwenden om hier in te 

sturen? 

Onze fractie hecht ook zeer aan het belang van gezondheid. Gezondheid gaat voor alles! Kansen om 

maatregelen te nemen die de gezondheid van onze inwoners bevorderen moeten wat ons betreft 

nooit nagelaten worden. In dat kader noemen wij het terugdringen van de schadelijke effecten van 

alcohol- en drugsgebruik. Het lokale gezondheidsbeleid is een forse stap in de goede richting. Nu het 

lokale gezondheidsbeleid in een afrondende fase is terecht gekomen dringen wij aan om voldoende 

financiële middelen in de begroting op te nemen om het beleid ook z.s.m. in te gaan zetten. 
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Indexatie van de subsidies is voor een deel toch niet meer relevant? Als subsidies worden toegekend 

op basis van plannen waaruit het maatschappelijk nut voor Sliedrecht blijkt, dan zal zo’n plan ook 

onderbouwd zijn met actuele kosten en prijzen. 

De precarioheffing gaat verdwijnen en ook de dividenduitkeringen staan op de tocht. Onze fractie 

zou graag zien dat we ons hierop gaan voorbereiden. Wat ons betreft beïnvloeden op dit moment de 

volledige opbrengsten nog teveel het meerjaren perspectief. Laten we in het meerjaren perspectief 

er dan ook anders mee omgaan. Laten we de opbrengsten die de komende jaren nog gerealiseerd 

gaan worden geheel of gedeeltelijk gaan reserveren. Op die manier krijgen we een reëel beeld van de 

uitdagingen waar we de komende jaren voor staan 

Het is nog niet zeker dat de Drechtraad de gewenste voorstellen kan accorderen om de 

taakstellingen GRD en Drechtwerk te realiseren. Daar is in het pessimistische scenario rekening mee 

gehouden. Met het mogelijk niet akkoord gaan van het niet doorvoeren van “trap op” is nog geen 

rekening gehouden. Wat is het plan van aanpak, met name ten aanzien van Drechtwerk?  Daarnaast 

zijn er nogal wat p.m. posten genoteerd (dienst gezondheid & jeugd, sociaal team onder 1 dak, 

algemene uitkering gemeentefonds, kostenverdeling VRZHZ). Moeten we ons geen zorgen gaan 

maken over het meerjaren perspectief, zeker als ook de precarioheffing gaat vervallen? En wat gaat 

de reorganisatie nog meer kosten dan de 1,9 mio die daar inmiddels aan toegewezen is? We maken 

ons best wat zorgen t.a.v. de ontwikkeling van het financiële perspectief voor de komende jaren. En 

dat ondanks een stijgend accres (mei circulaire). Ondanks de goede uitgangspositie door de reserves 

om te investeren dringt onze fractie aan op alertheid! 

Met betrekking tot de grondslagen (hoofdstuk 6) willen wij aangeven dat de huurprijzen van 

sportvelden, gymnastieklokalen en welzijnsaccommodaties ook gaan wijzigen door het doorvoeren 

van marktconforme huren, wat ook effect zal hebben op de manier waarop de inflatie moet worden 

doorberekend. Daarbij zijn wij best geschrokken van de lijst met indirecte subsidies, daar zitten 

enorme verschillen tussen! (een verschil van afgerond €262.000) Verder willen wij de grondslagen 

"percentage benutting onbenutte belasting capaciteit” en “percentage benutting stille reserves” 

hieraan toevoegen. Overigens wachten wij nog op het antwoord van de vraag hoe anderen hier mee 

omgaan en wat de accountant hiervan vind. Kunt u dat toelichten? 

Ronduit tevreden is onze fractie dat het college inmiddels zoveel gewoon gedaan heeft. Geen seinen 

meer op rood. En ze blijven “gewoon” doen. Weten is nog geen doen valt in Sliedrecht wel mee, 

zeker bij het college! Aan ons pleidooi om inzicht te geven in openstaande amendementen, moties 

en toezeggingen is gehoor gegeven. Dat is mooi. Een handig hulpmiddel voor ons werk in de raad. 

Misschien is het wel goed om de datum van afhandeling nog eens kritisch door te nemen. Dit college 

kijkt ook naar wat er in 2018 en later van belang is en gaat daarmee concreet aan de slag. We 

realiseren ons dat het een hele klus was en is voor de huidige organisatie die ook nog eens te maken 

heeft met een behoorlijke transitie naar een regieorganisatie en een forse reorganisatie. De SGP-

ChristenUnie steekt dan ook niet onder stoelen of banken dat zij de inzet van de gehele organisatie 

bijzonder waardeert! 

Onze fractie is dankbaar voor de situatie zoals die in Sliedrecht is. Dankbaar omdat zij zich realiseert 

dat het niet vanzelf gaat. Gewoon doen gaat niet voor iedereen op. De Bijbel roept ons op om te zien 

naar onze naaste. Laten we dat gewoon doen. Met Gods zegen. Die zegen wensen wij het college en 

de organisatie toe in het uitwerken van de plannen, de begroting en het dagelijkse werk. 


